

စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကိုတၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ်တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲတဖၣ်ဒီးပျၢကွၢ်ကီတၢ်အဖိလ်စံၣ်

စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကို သးခုလၢကဆဲးဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲတဖၣ် ဖဲတၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ်အံၤလၢအလူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်န့ၣ်ကျဲၤလိာ်ခံကတၢ်တဖၣ်လၢမံၣ်န့ၣ်စိထံၣ်ကီၢ်စံၣ်တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲကရၢ ([Minnesota State High School League \(MSHSL\)](#)) န့ၣ်လီၤ. ဖဲ စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကို ကွဲတဖၣ်မၤလိတၢ်မၤလိတၢ်လၢလီၢ်ယံၤ(**distance learning**) မ့တမ့ၢ် တၢ်ယါယုာ်တၢ်မၤလိတၢ်လၢကွဲပူၤဒီးတၢ်မၤလိတၢ်လၢလီၢ်ယံၤ(**hybrid learning**)အဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ကွဲတဖၣ်အနီၢ်ကစၢ်ယုထၢန့ၣ်လီၤပုၤယုာ်လၢတၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်အပူၤန့ၣ် ဟ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကထံၣ်လိာ်ဂဲၤလိာ်ကွဲသကိးဒီးအတံၤသကိးဒီးတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲသရၣ်တဖၣ်ဖဲတၢ်လူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်အိၣ်စိၤစုၤယံၤလိာ်သးဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အတၢ်မၤကျိၤကျဲတဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်ဆိတလဲအသးကွၢ်ကွၢ်ဖဲ ကီၢ်စံၣ်အပတီၢ်အခါ, ပစံးဘျုးစံးဖျိၣ်န့ၣ်လၢနဆိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၢ်တၢ်, မၤဘၣ်လိာ်နသးဒီးတၢ်အိၣ်သး, ဒီးပာ်သ့ၣ်ပာ်သးလၢတၢ်ဆိတလဲတခါဂ့ၤတခါဂ့ၤလၢအကဟဲအိၣ်ထီၣ်ဖဲဖဲတၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲဒီတကတီၢ်ညါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကိုဟံၣ်ဒၣ် ပုၤလိာ်ကွဲဖိဒီးကွဲပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီးအတၢ်ပူၤဖျဲးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ် ဒ်အမ့ၢ်တၢ်အရူၤဒိၣ်ကတၢ်တခါန့ၣ်လီၤ. ပဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲတၢ်ကတိာ်ကတီၢ်သးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဂ့ၢ်ဒိၣ်ကတၢ်တခါလၢပုၤဂဲၤလိာ်ကွဲဖိကိးဖုဒဲးကဒိကန့ၣ်လူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်န့ၣ်လီၤ. **လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအပူၤ, ပဟ်လီၤသကိးတၢ်ဆၢတံၢ်လၢ ပတဟ့ၣ်တၢ်ပျဲးန့ၣ်ယာ်လၢ ပျၢကွၢ်ကီတၢ်ဖိတဖၣ်ကဟဲကွၢ် တၢ်လိာ်ကွဲတခါဂ့ၤတခါဂ့ၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ပြုတခါဂ့ၤတခါဂ့ၤဖဲတၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ်အံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.**

တၢ်ဆၢတံၢ်အဝဲအံၤ တၢ်တဟ်လီၤအံၤဖျံ့ညိညိဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်အလီၢ်အိၣ်ဖဲလၢ ပဘၣ်ကဟ့ၣ်ဘၣ်ကယာ်ဘၢပပူၤကွဲဒီးကွဲပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒ်သိးအကပူၤဖျဲးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တသ့ဖဲအသ့ဖဲ ခိးဘုဒ်-၁၉ တၢ်ဆါရၤလီၤသးအဆၢကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပျၢကွၢ်ကီတၢ်ဖိတဖၣ်မ့ၢ်ဟဲဖျိၣ်ထီၣ်အသးဖဲ စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကိုတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အပူၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤလၢစွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကိုတၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးန့ၣ်. ပကဘၣ်ဟ်လီၤတၢ်ဆၢတံၢ်ကီၢ်ခဲလၢပကဟ်ပတုာ်တၢ်လိာ်ကွဲဖဲန့ၣ်အဝဲန့ၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

တံၤသကိးဒီးဟံၣ်ဖိယိတဖၣ်အိၣ်ဒီးကွၢ်အဖိအလံၤဂဲၤလိာ်ကွဲဒိၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ်ပသ့ၣ်ညါအိၣ်လီၤ. ပစးထီၣ်ဒိတၢ်ဂီၢ်မူဒီးရၤလီၤတၢ်လိာ်ကွဲပြုအမူးတဖၣ်ဖဲသ့ၣ်လၢလီၤကတီၢ်အံၤ, ဒီးပရဲၣ်ကျဲၤပဟ်လီၤတၢ်လၢပကဆဲးဒိတၢ်ဂီၢ်မူဒီးရၤလီၤတၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်ဖဲတၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျုးန့ၣ်လၢနဆိၣ်ထွဲမၤ၈၈ စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကို ဒီးပကွဲပူၤဂဲၤလိာ်ကွဲဖိဒီးတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲသရၣ်သရၣ်မုာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကဂုာ်ကျဲး၈၈မၤတၢ်ကိးမံၤဖဲဒ်ပမၤအီၤသ့အသိးဒီးမၤလီၤတံၢ်လၢ တၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲဒီတကတီၢ်ညါကပုၤဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်,တၢ်သ့ၣ်ဖျံးညိ ဒီးတၢ်အကြးအဘၣ်ကတၢ်တခါန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်, ဝံသးစုၤဆဲးကျိးနဖိအကို တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲအပူၤန့ၣ်တၢ်တဂၤန့ၣ်တက့ၢ်.